
Vybor Narodnej rady Slovenskej republiky
pre eurépske zalezitosti

CRD-192/2024-VEZ

Zapisnica

z 9. schédze Vyboru Narodnej rady Slovenskej republiky pre eurdépske zaleZitosti, ktora

sa uskutotnila dia 31. janudra 2024 (streda) 0 08:00 hod. v budove Narodnej rady

Slovenskej republiky, Namestie Alexandra Dubéeka 1, Bratislava (v_ rokovacej

miestnosti ¢. 149)

Pritomni: podl'a prezenénej listiny



9. sch6dza Vyboru Ndrodnej rady Slovenskej republiky pre eurédpske zaleZitosti (@alej ,,VEZ
NR SR") bola zvolané predsedom vyboru Jénom Ferenéékom na zaklade pozvanky z 19.

janudra 2024.

Navrh programu:

1. Informdcia omimoriadnom zasadnuti Eurépskej rady, ktoré sa uskutoéni
1. februara 2024

predloZi: predseda vlady SR Rébert Fico

spravodajca: podpredseda vyboru Michal StuSka

2. Rdézne

- Dotaznik pre 41. polroént spravu COSAC
- Sprava k Pracovnému programu Eurépskej komisie na rok 2024
- Informacia o Konferencii predsedov parlamentnych vyborov pre zaleZitosti Unie

parlamentnych Clenskych Statov Eurdpskej unie (predsednicky COSAC), ktord sa
uskutoénila v dfioch 14. � 15. januara 2024 v Namure

- Iné

Predseda VEZ NR SR Jan Ferené4k otvoril 9. sch6dzu VEZ NR SR. Oznamil, Ze

podpredseda NR SR Michal Simetka sa ospravedInil z netiéasti na danej schédzi. Nasledne
skonStatoval, Ze vybor je uzna4Saniaschopny. Dodal, Ze predseda vlady SR Robert Fico sa

ospravedInil z Géasti na schédzi vyboru zo zdravotnych dévodov a zasttpi ho statny tajomnik
MZVaEZ SR Marek EStok.

Hlasovanie o programe: 8/0/2 (za/proti/zdrZal sa)

Predseda VEZ NR SR skonStatoval, Ze program 9. schdédze bol schvdleny. Zaroven urcil ako
spravodajcu k prvému bodu programu poslanca Mariana Kéryho. K druhému bodu uréil

spravodajcu podpredsedu VEZ NR SR Michala StuSku aktretiemu bodu poslanca Jana
Harga§Sa.

Kbodu 1: Informacia k mimoriadnemu zasadnutiu Rady, ktora sa uskutotni 1.
februara 2024.

Predseda VEZ NR SR Jan Ferenéak dal slovo st4tnemu tajomnikovi MZVaEZ SR
Marekovi E&tokovi. St4tny tajomnik MZVaEZ SR Marek E&tok na tivod ospravedinil
nepritomnost predsedu vlddy SR Roberta Fica avSak ozndmil, Ze na &Stvrtkovom
mimoriadnom summite sa planuje ztéastnit'. Povedal, Ze konanie summitu je odlozené
rokovanie z decembra, ked' nedoSlo k dohode na trovni 27 Clenskych Statov EU, nakolko
k dohode pristipilo 26 krajin, ktoré boli pripravené podporit' predloZené zavery. Povedal, ze
hlavnym bodom summitu je prerokovat a definitivne schvalit reviziu viacroéného finanéného
ramca. Pre Slovensko je ddélezité, aby tato revizia bola schvdlena ako cely balik. Z tohto
balika je pre SR najddéleZitejSie zachovanie kohéznej flexibility, teda aby bolo moZné uspeSne



doéerpat' finanéné prostriedky z predoslého finanéného obdobia 2014-2020. Druhou prioritou
si extra peniaze na migraciu. Toto sii hlavné dévody, pre¢o Slovensko podporuje, aby bola
dohoda na trovni 27 élenskych Stdtov EU, ktoré umoZni Serpanie pefiazi z rozpoctovych
zdrojov EU. Spomenul, Ze v decembri Mad'arsko zablokovalo konsenzus, ktory bol na trovni
26 Clenskych &tatov. Mad'arsko zatiatkom janudra predloZilo balifk troch svojich
kompromisnych navrhov, ktorymi podmiefiuje svoj stihlas, aby sa pripojilo ku konsenzu.
Pozicia SR k mad'arskym navrhom bola pozitivna, této podpora je vSak chépand ako cesta
hfadania kompromisu, aby bola moZné dohoda na trovni 27 élenskych &Stétov EU. Prvy
z troch ma@arskych navrhov sa tykal ka%doroéného prehodnocovania tniovej podpory pre
Ukrajinu. SR nevidelo v tomto problém, arovnako tak nevidi problém ani v prediZeni
obdobia implementacie planu obnovy o dalSie 2 roky, teda z roku 2026 na rok 2028. Tret'ou
poziadavkou Mad'arska bolo, aby sa vyéerpali prostriedky z plénu obnovy, aby sa nemuseli
podielaf krajiny, ktoré doteraz neterpali prostriedky z planu obnovy na splacanie tirokov. I8lo
len 0 2 krajiny, Mad'arsko a Pol'sko, ktoré ete nezatali efektivne Cerpat' prostriedky z planu
obnovy. Stétny tajomnik MZVaEZ SR uviedol, Ze rokovania nad'alej pokratujti a dnes réno
prisiel novy ndvrh zaverov Rady, kde sa uzZ objavil aj jeden z t¥chto mad'arskych nAvrhov.
Uviedol, Ze je teda nejaka predbeZznd dohoda na postupe, ide o naévrh Charlesa Michel-a.
V tomto novom navrhu sa objavuje aj novy paragraf, ktory hovori o tom, Ze na zdaklade
kaZdoroénej spravy Eurdpskej] komisie, bude Eurépska rada kaZdy rok debatovat'
o implementécii ukrajinského planu podpory, s tym, Ze poskytne ¢lenskym Statom usmernenia
ohfadom situdcie tykajticej sa ruskej agresie proti Ukrajine. Povedal, Ze krajiny sa bliZia ku
kompromisu. St4tny tajomnfk MZVaEZ SR Marek EStok taktic% vyhlasil, Ze pre SR je
ddlezité, aby doSlo ku konsenzu, pretoZe v pripade, ak sa nedosiahne, bude sa hladat' iné
rieSenie. Akékol'vekiné rieSenie vSak bude nevyhodné pre SR, lebo v tomto pripade pojde
0 mimorozpottové prostriedky EU a teda péjde o prostriedky z rozpoétu élenskych Stdtov EU.
Ratifika¢ény proces by musel byt' schvdleny cez vSetky nérodné parlamenty Elenskych 8tatov.
Dal'im bodom programu na zasadnutf Eurépskej rady bola vojensk4 pomoc Ukrajine. Statny
tajomnik MZVaEZ SR vyhlasil, Ze vojenské podpora je aaj bude poskytovand s plnym
reSpektovanim bezpetnosti a autority obrannych politik ¢lenskych Stétov. SR sa sistredi na
prostriedky na odmfnovanie Ukrajiny. Stéastou diskusie je aj asistentény fond pre Ukrajinu v
ramci Eurépskeho mierového nastroja, ktory bol vytvoreny na podporu krajin v pripade
krizovych situacii. SR je za pristipenie k navySeniu takéhoto ndstoja, z Soho by sa realizovala
aj pomoc voti Ukrajine. V ramci Eurépskeho mierového ndstroja mé kaZ%d4 &lenskA krajina
pravo si vyhradit prostriedky na téely, ktoré si potrebné. Dodal, Ze rokovania neustdle
prebiehaji.

Predseda VEZ NR SR vyzval spravodajcu na prednesenie uznesenia a otvoril rozpravu.

Podpredsednitka VEZ NR SR Vladimira Marcinkovaé nesthlasila s pritomnost'ou St4tneho
tajomnika MZVaEZ SR, nakolko tvrdila, Ze predsedu vlddy SR nem6Ze nikto na rokovanf
schddze vyboru zasttpit'. Nasledne polozila otézku, Gi SR nebude blokddou pri pomoci
Ukrajine, ak by dant podporu podporila aj Mad'arska republika.

Poslanec Marian Kéry povedal, Ze si ceni pritomnost' 8tétneho tajomnika na sch6dzi vyboru,
pretoze poslanci vyboru m6Zu maf tak dané informdcie z ,,prvej ruky".

Predseda VEZ NR SR Jan Ferenéak dodal, Ze tym, Ze sa otvorila 9. schddza VEZ, sa
schvalila aj Cast' Stétneho tajomnika zastupujticeho predsedu viddy SR Roberta Fica. Dalej
dal hlasovaf Ci je niekto v rozpore s téast'ou Statneho tajomnika na VEZ.



Hlasovanie: 8/0/3 (za/proti/zdrzal sa).

Predseda VEZ NR SR skonStatoval, Ze pokra¢ujui v rozprave.

Poslankyna Beata Jurik sa spytala, aké si slovenské z4ujmy. Dodala, Ze Mad'arska republika
blokuje viaceré rozhodnutia. Mad'arsko Ziada kompromis, aby sa financie odblokovali roéne.

Poslanec Jan HargaS povedal, Ze nie je presne jasné znenie daného stanoviska. PoloZil
otazku na Statneho tajomnika, ze viaceré Clenské Staty zaznamenali, Ze ak Mad'arsko aj
nad'alej bude ,,vydierat*' Eurédpsku tniu blokovanim rozhodnuti, ¢i Eurédpska tnia pristdpi
k razantnejSim opatreniam, ako napriklad skratenie hlasovacieho prava Mad'arsku.

Podpredseda NR SR Lubos Blaha hovoril, Ze Slovenské republika stojfi za Mad'arskom
v tom, aby sa naSiel konsenzus v ramci EU. Dodal, %e ak by prislo k obmedzeniu hlasovania
Mad'arskej republiky kv6li tomu, Ze momentdlne blokuje niektoré rozhodnutia EU,
znamenalo by to poruSenie celého projektu EU. Rozdielnost' n4zorov je potrebné. AvSak je
absolutne nepristupné, aby sa zamedzilo Clenskému Stdtu hlasovanie len kvOli inému ndzoru
ako EU. Povedal, Ze si nie je vedomy, Ze by EU dostala mandat ako zru%it' finanény plan pre
Mad'arskt republiku. Koalfcia SR ma nazor, Ze musi chrdnit? ndrodnt suverenitu. Hovoril, Ze
ak sa SR neprida na stranu menSiny, v tomto pripade na stranu Mad'arska, m6zZe to viest'
v budticnosti aj k inym problémom pri budovani EU. Povedal, Ze je délezité ndjst' konsenzus
a taktieZ hPadiet' aj na nérodné zéujmy CS.

Podpredsedniéka VEZ NR SR Vladimira Marcinkova povedala, Ze rokovaci poriadok
nepontka hlasovanie, ked' nie je pritomny na rokovanf VEZ NR SR samotny premiér.
Premiéra SR nemoZno nijako zastipit' na summite, a preto sa pytala, kto bude zastupovat
a hajit' zaujmy SR na summite, ked'Ze premiér sa kv6li zdravotnému stavu nebude méct'
osobne ztéastnit'.

Predseda VEZ NR SR Jan Feren¢ak dal znova hlasovat o pokraéovani rokovania 9. schédze
VEZ NR SR, nakolko bola aj na@alej zo strany opozicie kritizovand nepritomnost' premiéra
SR na rokovani.

Hlasovanie: 8/0/3 (za/proti/zdrzal sa).

Predseda VEZ NR SR skonStatoval, Ze sa pokratuje v rokovanf.

Statny tajomnik MZVaEZ SR Marek EStok povedal, Ze v stilade s Lisabonskou zmluvou nie
je moZné zastipenie premiéra na rokovanf Summitu EU. V minulosti bolo SR zastupené
viackrat Ceskou republikou. Slovenské republika bola za schvdlenie konsenzu pri hlasovani
26 + 2. Dalej vysvetlil, %e revizia znamend to, Ze sa néjdu peniaze v ramci rozpoétu EU.
Slovenské republika je plne rozhodnuta podporit' finanény plan pre Ukrajinu. Pre SR je
d6lezité flexibilita doterpani prostriedkov zo starého predoSlého obdobia. Ak neprfde
k jednohlasnej dohode vSetkych Elenskych Statov, plan revizie rozpottu sa rozpadne. Dodal,
Ze najrealnejsi plan je ,,plan B", a to medzivladna dohoda. To znamené, Ze vatéSina tlenskych



Statov sa zhodne na dohode a samy z narodnych rozpoéttov zafinancujt 50 miliardovy plan pre
Ukrajinu. Vtakom pripade vznikne problém, Ze to budt Cerstvé peniaze z narodnych
rozpottov ,,cash" a taktieZ, ratifikaény proces bude prebiehat vo vSetkych Clenskych Statoch.
Povedal, Ze pre SR je délezité kohézna politika a peniaze na migraciu. Zaujmom SR je, aby
sa uskutoénila revizia viacro¢éného finanéného ramca, ktorej si¢astou budt priority SR
a dosiahnutie aj konsenzu s Mad'arskom. Madarské navrhy boli, aby sa vytvoril mechanizmus
rotného preskimania pre Ukrajinu, ktorym by Rada na konci rokov 2024, 2025 a 2026
prehodnotila finan¢nti' potrebu pre Ukrajinu a taktieZ aj uspokojivé zhodnotenie zo strany
Ukrajiny. Druhym bodom, ktory Ziadalo Mad'arsko bolo prediZenie obdobia implementacie
planov obnovy odva roky, ¢o znamend zroku 2026 na rok 2028 ako aj vynimku na
dodatoéné splacanie trokov pre tie krajiny, ktoré eSte financie neéerpali.

Poslankynha Beata Jurik povedala, Ze vzt'ah SR s Mad'arskom je problémovy, pretoze sa SR
stavia na stranu Mad'arska. Povedala, %e rozhodnutia v ramci EU sti déleZité pre kazdy
élensky Stat. Vyznamnt tlohu tvoria aj rozhodnutia medzi rovnocennymi ¢lenskymi Statmi.
TaktieZ spomenula, Ze mdZe nastat problém s tzv. ,,vydieranim" aj od inych Clenskych
Statov.

Poslanec Marian Kéry dodal, ze SR je samostatny Stat a pri rozhodovani sa neriadi

Mad arskou republikou. Kritizoval, Ze eurdépske inStitGcie nerozhodujii pri kaZdom élenskom
State rovnocenne a rovnako.

Predseda VEZ NR SR Jan Ferenéak povedal, Ze finalny dokument sa bude tvorit' aZ na Rade
EU.

Podpredseda NR SR Lubo¥ Blaha povedal, Ze SR patri do EU, ale zdroveit je aj suverénny
Stat. Dodal, Ze Eurépska komisia nema pravo utotit' na mad'arski ekonomiku. Mad'arska
a Slovenska republika si dva suverénne Staty, ktoré st' pri rozhodovani na ndarodnej, ale aj
supranacionalnej Urovni samostatné.

Poslanec Jan HargaS povedal, Ze v stanovisku sa piSe, Ze v slovenskom zéujme je éo najskér
schvalit viacro¢ny finanény ramec. Dodal, Ze jediny, kto ho blokuje je Mad'arsko. Povedal, ze
podmienkyMad'arska sti pre SR déleZitejSie ako schvdlenie viacroéného finanéného ramca.

Predseda VEZ NR SR Jan Ferencak povedal, Ze nie je podmienkou, pokial' spominané 3

navrhy nebudi schvalené, Ze SR nesthlasf. Rovnako povedal, Ze stanovisko SR je
konzistentné v podpore.

Poslanec Marian Kéry povedal, Ze ciefom je najst' rieSenie, ktoré bude schopné podporit
vsetkych 27 €lenskych Statov EU. SR vnima predloZené podmienky Mad'arska ako prileZitost
k dosiahnutiu dohody.

Podpredsednitka VEZ NR SR Vladimira Marcinkova povedala, Ze Slovensku visi balik
v hodnote 150 miliénov na vojenskti pomoc Ukrajine, ktord mala refinancovat' EU. Dodala,
ze minister Robert Kaliidk ju informoval, Ze této suma je menSia. Pytala sa Stétneho
tajomnika, ak4 je konkrétna suma. Rovnako jej nebolo jasné, preéo SR podporuje Madarsko,
ked' blokéda Mad'arska ndm spdsobuje finanény deficit anemdme preplateni vojenskt
pomoc.



Poslankyiia Beata Jurik reagovala na predsedu NR SR Luboa Blahu. Povedala, Ze z EU
mame sice vyhody, ale mame rovnako tak aj povinnosti, medzi ktoré patri aj reSpektovanie
hodnét EU. Dodala, Ze prave nereSpektovanie tychto hodnét md6Ze pripravit SR o eurofondy.

Staétny tajomnik MZVaEZ SR Marek ES8tok povedal, Ze snaha 26 Statov presvedéit' 1 tkvie
v tom, Ze EU chce poméct' Ukrajine. Preto je aj v zaujme SR, aby sa dosiahla dohoda. Ide
0 pomoc v hodnote 50 miliard eur, ktoré Ukrajina nutne potrebuje.

Predseda VEZ NR SR Jan Ferenéak uzatvoril rozpravu k tomuto bodu a dal hlasovat'
o navrhovanom uzneseni.

Hlasovanie: 8/0/1 (za/proti/zdrzal sa). Za prijatie navrhovaného uznesenia hlasovali: Jan
Ferenéak, Michal StuSka, Maridn Kéry, Jan Mazgut, Zuzana Plevikové, Peter Kalivoda,
Duan Tittel a Peter Kotlar. Proti prijatiu navrhovaného uznesenia nehlasoval Ziaden len
vyboru. Hlasovania sa zdrzal Branislav Skripek. Ostatnf ¢lenovia v¥boru nehlasovali.
Predseda VEZ NR SR Jan Ferenéak skonStatoval, Ze uznesenie bolo schvdlené.

K bodu 2 Rézne

Dotaznik pre 41. polroéni spravu COSAC

Predseda VEZ NR SR Jan Feren¢ak dal hlasovat' o navrhovanom uznesenf.

Hlasovanie: 11/0/0 (za/proti/zdrzal sa). Za prijatie navrhovaného uznesenia hlasovali vSetci
pritomni: Jan Ferenéak, Michal StuSka, Marian Kéry, Jan MaZgtt, Zuzana Plevikova, Peter
Kalivoda, Peter Kotlar, Vladimira Marcinkova, Jan Harga8, Beata Jurfk, Branislav Skripek.
Predseda VEZ NR SR Jan Ferenéak skonStatoval, Ze uznesenie bolo schvdlené.

Sprava k Pracovnému programu Eurépskej komisie na rok 2024

Predseda VEZ NR SR Jan Ferenéak dal hlasovat o navrhovanom uzneseni.

Hlasovanie: 8/0/3 (za/proti/zdrzal sa). Za prijatie navrhovaného uznesenia hlasovali: Jan
Ferenc¢ak, Michal Stuska, Marian Kéry, Jan Mazgut, Zuzana Plevikovd, Peter Kalivoda, Peter
Kotlar a Branislav Skripek. Proti prijatiu navrhovaného uznesenia nehlasoval Ziaden élen
vyboru. Hlasovania sa zdrzali: Vladimira Marcinkova, Jan Harga', Beata Jurik. Predseda VEZ
NR SR Jan Ferenéak skonStatoval, Ze uznesenie bolo schvdlené.

Predseda VEZ NR SR Jan Ferenéak nasledne informoval o prebehnutych zahraniénych
cestach

afuzatvoril
9. sch6dzu VEZ NR SR.
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Bedta Jurik
Peter Kalivoda
overovatel vyboru


